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Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på spørgsmål 194 (alm. del): 

I brev af 12. februar 2018 har udvalget efter ønske fra Annette Lind (S) 

stillet mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål 194:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvor meget det vil koste for landets fol-
keskoler, når skolernes databaseservice, SkoDa, efter planen lukkes ved 

udgangen af 2018, og de dermed selv skal finansiere adgang til databaser 

som Infomedia, Polfoto m.m.” 

Svar: 

Det er regeringens holdning, at offentlige myndigheder som udgangs-

punkt ikke skal udføre opgaver, der lige så godt kan løftes af private ak-

tører, som det også fremgår af regeringsudspillet om ”Fair og lige konkur-

rence”.  
 

Hverken folkeskoler eller ungdomsuddannelsesinstitutioner mfl. har i 

dag gratis adgang til Skolernes databaseservice (SkoDa). Institutionerne 

betaler i dag et samlet abonnement for brug af alle tjenester på SkoDa 

afhængig af institutionens størrelse og hvilke klassetrin, det drejer sig om. 

Institutionerne finansierer således allerede i dag adgangen til databaserne.   

 

Styrelsen for It og Læring har drevet SkoDa siden 1991, og SkoDa har 

siden 1998 fungeret som en webbaseret løsning. Styrelsen for It og Læ-

ring vurderede, at der var behov for en gennemgående teknologisk for-

nyelse af SkoDa, hvis tjenesten skulle fortsætte. Der ville derfor have 

været behov for større investeringer i den måde tjenesten drives, sam-

mensættes og supporteres på, hvis SkoDa skulle fortsætte. Denne om-

lægning ville betyde prisstigninger på institutionernes SkoDa-

abonnementer.  

 

Priser for adgang til udvalgte nyheds- og artikeldatabaser vil efter SkoDas 

udfasning blandt andet afhænge af, hvordan institutionerne vælger at 
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organisere deres indkøb til de forskellige databaser, og hvilke databaser 

institutionerne ønsker adgang til fremadrettet. 

 

Jeg er tryg ved, at institutionerne selv kan finde de løsninger, der bedst 

passer til deres behov, inden SkoDa udfases ved udgangen af 2018. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Merete Riisager 
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